

## Teaching notes

---

This resource is designed to revise the verbs *aller* and *faire* in the context of the home, town and region topic. The PowerPoint presents the present, perfect, near future and imperfect tenses of these verbs with practice activities and noughts and crosses game templates. The Word document offers grammar and translation exercises using *aller* and *faire* in these four tenses. However, you could also dip in to the relevant sections of the PowerPoint to focus on just one tense – see the outline below.

A handout version of *aller* and *faire* conjugated in each of the four tenses covered (as seen on slides 2, 5, 7 and 9) is provided on p.5 of this Word document to support students during the lesson. As an extension, students could write their own sentences in each tense.

**Slides 2-4:** The present tense of *aller* and *faire* is presented, followed by four gap fill sentences for each verb. Answers appear on clicking.

**Slides 5-6:** The perfect tense of *aller* and *faire* is presented, followed by a task to distinguish between present and perfect forms of the verbs as they appear. Answers appear on clicking.

**Slides 7-8:** The near future tense of *aller* and *faire* is presented, followed by a memory task. Allow two minutes for students to work in groups to memorise the sentences on slide 8, before clicking to make one sentence disappear. Can they identify the missing sentence?

**Slides 9-11:** The imperfect tense of *aller* and *faire* is presented, followed by five sentences to match to their English translations (colour-coded answers appear on slide 11).

**Slides 12-22:** Noughts and crosses games, with versions for each of the tenses covered, plus blank templates for students to add topic words themselves. Use on screen or print out for pair work games. The rules are presented on slide 12. Teams can only claim the square they choose if they can put the word into a full sentence in French, using either *aller* or *faire* in the tense required.

## Answers

---

### Ex. A Present tense

- Ma sœur est paresseuse. Elle ne **fait** jamais la vaisselle.*  
My sister is lazy. She never **does** the washing up.
- Dans notre maison il y a une grande cuisine où je **fais** de la cuisine avec mon père.*  
In our house there is a big kitchen where I **do** the cooking with my father.
- Nous **allons** au théâtre pour voir une pièce italienne.*  
We **are going** to the theatre to see an Italian play.
- J'adore être à l'extérieur alors je **fais** le jardinage avec plaisir.*  
I love to be outside so I **do** the gardening with pleasure.
- Mes grands-parents **font** du vélo tous les weekends. Ils sont très en forme.*  
My grandparents **do** cycling every weekend. They are very fit.

**Ex. B Perfect tense**

1. *Le weekend dernier je suis resté à la maison et j'ai fait mes devoirs.*  
Last weekend I stayed at home and **I did** my homework.
2. *L'été dernier nous sommes allés à un concert au stade.*  
Last summer we went to a concert at the stadium.
3. *Hier j'étais très fatiguée alors je suis allée au lit dès que je suis rentrée à la maison.*  
Yesterday I was very tired so **I went** to bed as soon as I got home.
4. *Mon beau-père a fait du jardinage hier soir et s'est fait mal au dos.*  
My step-father **did** some gardening yesterday evening and hurt his back.
5. *La semaine dernière il faisait du soleil alors ils ont fait du camping dans la forêt.*  
Last week it was sunny so **they went (did)** camping in the forest.

**Ex. C Near future tense**

1. *J'adore la lecture alors je vais aller à la bibliothèque. (c)*  
I love reading so I am going to go to the library.
2. *Mes parents préfèrent une vie active alors ils vont faire du VTT avec leurs copains. (d)*  
My parents prefer an active life so they are going to do mountain biking with their friends.
3. *Mon frère est fou! Ce weekend, il va faire du saut à l'élastique. (e)*  
My brother is mad! This weekend he is going to do bungee jumping.
4. *Mon copain m'a dit que ce weekend il va aller au cinéma sans moi! (a)*  
My (boy)friend said to me that he is going to go to the cinema this weekend without me!
5. *Après s'être fait mal au dos mon père ne va plus faire de bricolage. (b)*  
After having hurt his back my father is no longer going to do DIY.

**Ex. D Imperfect tense**

Le weekend dernier, comme toujours, mon père a fait du bricolage. Il dit qu'il améliore la maison et que nous devrions apprécier ses efforts. Moi, je **faisais** mes devoirs dans ma chambre. J'**allais** faire une pause pour préparer une tasse de café pour mon père mais j'ai entendu un cri. Ma mère **faisait** du shopping en ville alors il n'y **avait** que mon père et moi à la maison. J'ai arrêté ce que je **faisais** pour aller voir si mon père **était** blessé. Il m'a dit qu'il **s'était** fait mal au dos, qu'il n'**allait** plus faire de bricolage et que si la maison **restait** délabrée, alors tant pis.

Last weekend, as always, my father did some DIY. He says that he is improving the house and that we ought to appreciate his efforts. I was doing my homework in my bedroom. I was going to take a break to make some coffee for my dad but I heard a shout. My mother was doing some shopping in town so there was only my dad and me at home. I stopped what I was doing to go and see if my dad was hurt. He said to me that he had hurt his back, that he was no longer going to do DIY and that if the house remained ramshackle, then too bad.

## Grammar exercises

---

### Ex. A Present tense

Fill in the missing part of the verb *aller* or *faire* in the present tense below and write the English translation of each sentence into your exercise book.

1. Ma sœur est paresseuse. Elle ne ..... jamais la vaisselle.
2. Dans notre maison il y a une grande cuisine où je ..... de la cuisine avec mon père.
3. Nous ..... au théâtre pour voir une pièce italienne.
4. J'adore être à l'extérieur alors je ..... le jardinage avec plaisir.
5. Mes grands-parents ..... du vélo tous les weekends, ils sont très en forme.

### Ex. B Perfect tense

Circle the correct verb to complete each sentence below and explain your choice in your exercise book. Then write the English translation of each sentence into your book.

1. Le weekend dernier je suis resté à la maison et **j'ai fait / j'ai fais** mes devoirs.
2. L'été dernier **nous avons allés / nous sommes allés** à un concert au stade.
3. Hier j'étais très fatiguée alors **je suis allé / je suis allée** au lit dès que je suis rentrée à la maison.
4. Mon beau-père **a fait / avons fait** du jardinage hier soir et s'est fait mal au dos.
5. La semaine dernière il faisait du soleil alors **ils ont fait / ils a fait** du camping dans la forêt.

### Ex. C Near future tense

Colour-code the starts and ends of the sentences. Write the English translation of each sentence into your exercise book.

- |                                                                                                                                                                                                                                                                                           |                                                                                                                                                                                                                                                                                         |
|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| <ol style="list-style-type: none"> <li>1. J'adore la lecture alors ...</li> <li>2. Mes parents préfèrent une vie active alors ...</li> <li>3. Mon frère est fou! Ce weekend, il ...</li> <li>4. Mon copain m'a dit que ce weekend</li> <li>5. Après s'être fait mal au dos ...</li> </ol> | <ol style="list-style-type: none"> <li>a. il va aller au cinéma sans moi!</li> <li>b. mon père ne va plus faire de bricolage.</li> <li>c. je vais aller à la bibliothèque.</li> <li>d. ils vont faire du VTT avec leurs copains.</li> <li>e. va faire du saut à l'élastique.</li> </ol> |
|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|

**Ex. D Imperfect tense**

Highlight the examples of the imperfect tense (of *aller* and *faire* only) in the text below. Write an English translation of the text in your exercise book.

Le weekend dernier, comme toujours, mon père a fait du bricolage. Il dit qu'il améliore la maison et que nous devrions apprécier ses efforts. Moi, je faisais mes devoirs dans ma chambre. J'allais faire une pause pour préparer une tasse de café pour mon père mais j'ai entendu un cri. Ma mère faisait du shopping en ville alors il n'y avait que mon père et moi à la maison. J'ai arrêté ce que je faisais pour aller voir si mon père était blessé. Il m'a dit qu'il s'était fait mal au dos, qu'il n'allait plus faire de bricolage et que si la maison restait délabrée, alors tant pis.

Handout

**Present tense: *aller* and *faire***

*aller* (to go)

Je **vais**  
Tu **vas**  
Il/Elle/On **va**

Nous **allons**  
Vous **allez**  
Ils/Elles **vont**

*faire* (to do/make)

Je **fais**  
Tu **fais**  
Il/Elle/On **fait**

Nous **faisons**  
Vous **faites**  
Ils/Elles **font**

© 2015 AQA. Created by Teachit for AQA

**Perfect tense: *aller* and *faire***

*aller* (to go)

Je **suis allé(e)**  
Tu **es allé(e)**  
Il/Elle/On **est allé(e)s**

Nous **sommes allé(e)s**  
Vous **êtes allé(e)s**  
Ils/Elles **sont allé(e)s**

*faire* (to do/make)

J'**ai fait**  
Tu **as fait**  
Il/Elle/On **a fait**

Nous **avons fait**  
Vous **avez fait**  
Ils/Elles **ont fait**

© 2015 AQA. Created by Teachit for AQA

**Near future tense: *aller* and *faire***

*Aller* (to go)

Je **vais aller**  
Tu **vas aller**  
Il/Elle/On **va aller**

Nous **allons aller**  
Vous **allez aller**  
Ils/Elles **vont aller**

*Faire* (to do/make)

Je **vais faire**  
Tu **vas faire**  
Il/Elle/On **va faire**

Nous **allons faire**  
Vous **allez faire**  
Ils/Elles **vont faire**

© 2015 AQA. Created by Teachit for AQA

**Imperfect tense: *aller* and *faire***

*aller* (to go)

J'**allais**  
Tu **allais**  
Il/Elle/On **allait**

Nous **allions**  
Vous **alliez**  
Ils/Elles **allaient**

*faire* (to do/make)

Je **faisais**  
Tu **faisais**  
Il/Elle/On **faisait**

Nous **faisions**  
Vous **faisiez**  
Ils/Elles **faisaient**

© 2015 AQA. Created by Teachit for AQA